
 

    Landsbyordningen  Voerladegård  
Skolebestyrelsesmøde mandag den 10. juni  2024 

kl. 19-21.00 

på personalestuen  

 

Dagsorden  

   
Forældrerep.:  Anders, Ditte, Vicky, Rikke, Morten, Jan, Nadia  

Medarbejderrep: Christian, Brian 

Ledelse: Jeanette, Merete 

 

Afbud: Jeanette, Ditte og Morten  

 

Vært:  Anders  

 
Anders fortæller om besøg fra Michael Eberhart fra Fabulas. Der arbejdes med projektet og der 

søges om diverse hos Skanderborg Kommune. Det føles som om det går lidt trægt.  Et andet privat 

projekt (overfor Solsikken) pågår ligeledes. Der er fortsat brug for at Skanderborg Kommune tager 

initiativ til kommunale udstykninger – flere beboere i distriktet.  

 

Jesper Torp – formand fra Multisalen – var for at orientere om seneste nyt fra den front. 

Samarbejdet med Lokale- og Anlægsfonden er stoppet. Den dialog og de tiltag den medførte er 

fortsat en del af planerne. Der søges fonde. Multisalen har fået 1 mill fra Gl. Skanderborg Fonden. 

Der søges stort og småt og diverse tilladelser hos Skanderborg Kommune hjemsøges.  

 

 

1. Orientering ved: 

a. Ledelse – skole, børnehave, SFO-klub.  

b. Medarbejdere – Brian og Christian er blevet valgt til at repræsentere medarbejderne også 

i det kommende skoleår.  
 

Information fra børnehaven: 

- ”Kig og leg dag i børnehaven” – d. 29. maj havde vi lavet et arrangement for forældre og 

børn i 0 til 6 års alderen. Dvs. både vores egne børn og forældre og børn i byen med børn 

som ikke går i børnehave endnu. Der var nogle familier på besøg som vi ikke kendte i 

forvejen.  

Flere familier kom forbi og kiggede, bla også en familie som først skulle til at bygge i 

området. Børnehaven synes det var en god dag – og Trivselsrådet synes også det var en 

god måde at gøre huset kendt på. Vi forventer, det bliver tilbagevendende.  

- Artiklen i VoersBlad – på forældrenes initiativ blev der lavet en artikel til VoersBlad i maj. Den 

sagde nogle gode ting om børnehave og forældrene sagde deres mening om huset.  

- Grønne Spirer flaget til tops – Vi har desværre ikke fået vores borgmester ud og hænge 

flaget op. Men det er hængt op d.d. ifm. udeugerne. Natur og udeliv vinder mere og mere 

indpas og skal fylde mere i børnehaven.  

- Trivselsrådet har fået et par nye medlemmer og vi har nogle gode drøftelser om 

forældreperspektivet.  



- Nordea-fonden – vi har ansøgt fonden om ca. 13.000 kr. til en tur til stranden i 

august/september. Pengene dækker også over noget udelivsudstyr til børnehaven. Vi skal i 

den forbindelse også have Kloster Møller vejlederen koblet på.  

- I morgen tager hele børnehaven til ”De små synger” og høre noget god musik og ser noget 

andet.  

Klub: 

- Der er fundet en afløser til klubben efter sommerferien. Hun hedder Katrine og kommer fra 

Gl. Ry. Vi håber hun bliver tilpas i klubben. 

- I den sidste uge inden vi går på sommerferie tager klubben i Tivoli Friheden. Det plejer at 

være en god dag.  

SFO:  

- Nana tager over i SFO 1. juli 

- Grundlovsdag  

- Planer om lidt flere cykler – og planer om noget med huler. Brian arbejder videre med 

ideerne. 

Skole:  

- Den ny Børn- og Ungepolitik forventes at blive besluttet før ferien. Den vil vi skulle kigge mere 

på i det kommende år. Bl.a. via initiativer ifm Barnets Lov, hvor indsatser i løbet af skoleåret 

skal  understøtte nogle temaer fra Barnets Lov- - og give et kompetenceløft i nogle 

specifikke områder (bl.a. børnebrev).  

- Grundlovsforfesten, hvor Kirstine var primus motor2, var en rigtig fin og god dag/oplevelse. 

Tankerne bag den dag lægger fint i spænd med elementer i Børn og Ungepolitikken og i 

øvrigt at få endnu mere børneinddragelse og medindflydelse. Vi forventer, at 

Grundlovsforfesten bliver en tilbagevendende tradition og muligvis udvidet næste år med 

nogle temadage for hele stedet/skolen.  

- Stor optagethed i Skanderborg Kommune og i det ganske land i forhold til hvordan vi fortsat 

kan udvide almentilbuddet og få kompetenceudviklet personalet i endnu højere grad. 

Merete deltager i en konference derom på Fælleden tirsdag. Vidensdeling- 

kompetenceklynger. Specialtilbud versus almentilbud.  

- Der er blandt personalet står opmærksomhed i forhold til overgang til nyt team – både på 

individniveau (børn med særlige behov/hensyn) samt gruppeniveau.  

- Lilleteam har en forestående tur til Moesgård – for klassekassens penge.  

- Lilleteams udeskole er pt alle børn – der arbejdes med de 99 arter.  

- Sygemeldt medarbejder heldigvis mere og mere tilbage og formentlig tæt på fuld tid før 

ferien. Det glæder vi os alle over.  

 
 

2. Trivselsmålingerne. Opfølgning fra sidst. 

Kort tilbagemelding på, hvad det har givet anledning til at tale med eleverne om i de 3 team.  

På sidste møde talte vi kort om resultaterne, som var tilgået skolen. Sidenhen er der åbnet 

for en adgang, hvor man kan klikke rundt på skole og kommuneniveau. Det er ikke et nemt 

link! Bl.a. kan man kun få adgang til 4. årg og op.  

Jeg vedhæfter bilag, som kan give et indblik i vores resultat sammenlignet med Skanderborg 

Kommune samt landstal. Jeg kan ikke få ”støtte og inspiration” frem i den generelle del – af 

en eller anden grund. Måske kan Christian?  

 



Det nationale link giver anledning til rigtig, rigtig mange data og kan være svar at manøvrere rundt 

i. I bilagene fremgår det, at Voerladegård Skole ligger over gennemsnittet på den generelle trivsel i 

Skanderborg Kommune. Skanderborg Kommune er 3,6, hvor vores er 3,8, 4,1, 3,7 og 3, 7. De yngste 

fremgår desværre ikke af de data, der ligger tilgængelig på nævnte link. Lilleteam scorer højt, når 

vi sammenligner med sidste år, kan vi dog se.  

Alt sammen er øjebliksbilleder. Ikke desto mindre forsøger teamene at dykke ned i tallene og tale 

med eleverne og vælge nogle fokuspunkter ud.  

Lilleteam: psykologisk tryghed – det er OK at fejle, man lærer af sine fejl.  Juhu- jeg har lavet en fejl, 

så har jeg lært noget. 

Yngste storeteam: drøftelse med eleverne ift hvad der er motiverende for dem i deres skoledag. 

Der var mange gode bud – mest af alt hen imod onsdagene med ud af huset, fordybelse, lave 

noget med hænderne,   

Ældste storeteam: Lærerne har gennemgået en del af elevernes svar og drøftet flere af 

udsagnene. Dette med henblik på at få eleverne til at drøfte og reflektere over udvalgte temaer.  

Et fokuspunkt er  ”frihed under ansvar”.  

 

3. Næste skoleår.   

Hvor langt er vi og hvad er der gjort af overvejelser i forhold til tiltag. 

Input fra jer forældre i forhold til væsentlige fokuspunkter i det kommende skoleår. 

Hvilke vinde blæser der i Skanderborg Kommune i forhold til tiltag?  

Hvorfor er vores onsdage (projektdage, fagdage, fordybelsesdage) så vigtige for os.  
Merete orienterer om hvor langt tingene er. Mødetiderne bliver de samme. Elevtallet i de 3 team 

giver en lidt ændret personalebemanding i de respektive team. Blik for fagsamarbejde for lærerne 

på tværs af de 3 team, skemalagte positioner så dette er muligt, fortsat vores onsdage med 

projektarbejde, fagdage, fordybelsesdage, opsamlingsdage. Det, der hele tiden er for øje, er 

hvordan vi kan lave en skoledag med kontinuitet og som for det meste er motiverende for 

børnene. Har personalet ok gode rammer for at dyrke det de brænder for, er gode til, for at 

samarbejde med kollegaer -ja, så smitter motivationen af på eleverne.  

Udeskole og Uderummet er fortsat et fokus.  

Barnets Lov- eller de elementer som er mere tværfaglige fra Loven, vil få et fokus i kommende 

skoleår. Skrive i barnesprog, barnets rettigheder. Herunder en styrkelse af Elevrådsarbejdet og 

(måske) arbejde med den nye Børn- og unge politik.  

 

4. Dato for første møde i det nye skoleår. 
Herunder et kig på efterårets møderække – og indhold.  

Første møde i den nye bestyrelse bliver tirsdag den 3. september kl. 19-21. Her konstitueres 

bestyrelsen og vi lægger møderækken for efteråret. Samt drøfter kommende temaer og emner for 

møderne. Ligeledes hvilke små udvalg, der er brug for.  

 

5. Princip for skole-hjem samarbejde. Fortsættelse.  

Læs især afsnittet om AULA. Jeg tænker måske det skal have en tur mere – men hjælp mig i 

så fald.  
Der var enighed om at ordlyden i det medsendte bilag var fin. Princippet om samarbejde 

mellem skole og hjem er således færdigt. Så må vi korrigere og justere, hvis vi synes noget 

mangler alle skal have en anden ordlyd.  

Princippet er langt – men sådan må det være.  

Princippet lægges ud snarest.  

 

 

6. Logo  

Afstemningen blev mere end spændende. Børnene har fået resultatet. Er nogen kommet i 

tanke om et lige i øjet slogan?  



 
Logoet med de 3 ringe vandt med EN stemme over det andet. Til Meretes overraskelse. Det var en 

fin demokratisk stemmeproces og logoet implementeres snarest. Vi må se, hvad et nyt skilt koster? 

Men i forhold til brevpapir mm er det lige for.  

 

7. Diverse udvalg.  

 

Trafik? PR til Ugeblade mm? Hvem har tid og overskud?  
Trafik: Nadia tager fat i borgerforeningen i Dørup og Voerladegård. Ligeledes Nina 

(Voervadsbro) som har kæmpet den vej. Punktet tages på næste SB-møde.  

 

PR- ? 

 

Rikke vil lægge datoer fra årskalenderen ind i Voerladegård kalenderen. Rikke får datoer 

fra Diane på kontoret. Vi skal huske løbende at lægge ind.  

 

8. Næste mødedato slut august, primo september. 

Farvel til Vicky og Morten  
Kæmpe tak for indsatsen. Vicky i mange år – så mange at vi ikke helt kunne huske det! Vicky 

hjælper gerne, hvis vi har brug for hendes spidskompetencer ift at søge diverse tal, aftaler mm på 

lokalplaner mm.  

Vi forventer at have kontakt med Morten, da han træder ind i bestyrelsen på NES. 

 

9. Evt  


